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Spørgsmål nr. S 58 fra medlem af Folketinget Morten Messerschmidt 

(DF): 

”Finder ministeren politiets indsats over for den form for bilty-

veri, hvor der benyttes et stjålet kørekort til at låne en bil til prø-

vekørsel, hvorefter bilen stjæles, tilstrækkelig, og/eller er der 

mere, der kan gøres, og hvad agter ministeren i givet fald at 

gøre?”

Svar:

Jeg har forståelse for den situation, som de bilforhandlere, der udsættes for 

biltyverier, bliver sat i. Det er helt forståeligt, at bilforhandlere ønsker at 

sikre sig bedst muligt mod at blive udsat for tyverier. Jeg vil gerne under-

strege, at vi som samfund selvfølgelig aldrig skal acceptere, at nogen bliver 

udsat for kriminalitet. 

Når politiet modtager en anmeldelse om f.eks. tyveri, er det derfor også min 

klare forventning, at politiet håndterer anmeldelsen professionelt og møder 

anmeldere med den fornødne imødekommenhed og indlevelse i forhold til 

den borger, politiet er sat i verden for at hjælpe.

Jeg har inden for rammerne af denne besvarelse ikke mulighed for at udtale 

mig nærmere om politiets konkrete indsats mod biltyverier, og hvilke yderli-

gere konkrete tiltag der vil kunne dæmme op for sådanne tyverier, herunder 

om det er muligt at give bilforhandlere adgang til et register over stjålne kø-

rekort, idet det bl.a. vil forudsætte en høring af underliggende myndigheder.
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